

Reglement for hjemtagelse af laks fra Varde Å-systemet i 2018

Vorschriften des Lachsfanges im Varde-Au System für das Jahr 2018

Regulation for Salmon Fishing in the Varde Stream System 2018

En bekendtgørelse fra Fiskeristyrelsen har bl.a. medført, at laksen siden 1. marts 2004 har været totalfredet i Vadehavet, Ribe Å og Varde Å.

Varde Å Sammenslutningens foreninger har inden sæsonstarten i 2018 fået tilladelse til at hjemtage 240 laks i perioden fra den 16. april til og med den 31. oktober 2018. Tilladelsen omfatter ud over foreningernes medlemmer også foreningernes døgnkortkøbere og lodsejere.

235 laks må hjemtages på Laksevand A og er fordelt på 125 laks \leq 75 cm samt på 110 laks $>$ 75 cm.

5 laks $>$ 40 cm må hjemtages på Laksevand B og er ikke fordelt på størrelse.

Laksevand A:

- Grindsted Å, fra opstemningen ved Utoft Dambrug og nedstrøms til udløb i Vadehavet.
- Ansager Å, fra opstemningen ved Krogager Dambrug til udløb i Vadehavet.

Laksevand B:

Den resterende del af Varde Å Systemet.

Eine Bekanntmachung des dänischen Fischereidirektorates hat u.a. bedeutet dass der Lachs im Wattenmeer, Ribe Au und Varde Au unter Naturschutz gestellt ist.

Die Gemeinschaft der Varde-Au Vereine hat vor Saisonbeginn in 2018 eine Dispensation erhalten 240 Lachse, im Zeitraum 16. April bis einschließlich 31. Oktober 2018, heimbringen zu dürfen. Die Genehmigung umfaßt Vereinsmitglieder der Varde Au Vereine, Tageskartenhalter und Anlieger.

Die Quote für Lachswasser A ist auf 235 Lachse verteilt an 125 Lachse \leq 75 cm, sowie 110 Lachse $>$ 75 cm.

Die Quote für Lachswasser B ist auf 5 Lachse $>$ 40 cm.

Lachswasser A:

- Grindsted Au, von der Aufstimmung bei der Fischzucht Utoft (Utoft dambrug) und Abstrom bis zum Auslauf ins Wattenmeer
- Ansager Au, von der Austemmung bei Fischzucht Krogager (Krogager Dambrug) und Abstrom bis zum Auslauf ins Wattenmeer

Lachswasser B:

- Die Teile des Varde Au Systems, die nicht vom Obenstehenden umfasst sind
-

An executive order issued by the Danish Directorate for Fisheries (Fiskeristyrelsen) has resulted in unconditional preservation of salmon in the Wadden Sea (Vadehavet), Ribe Stream (Ribe Å) and Varde Stream (Varde Å).

Pre-season, the anglers' associations under The Varde Stream Association (Varde Å Sammenslutningen) has been granted an exemption to catch a total of 240 salmon from 16 April 2018 up to and including 31 October 2018. The exemption applies to the members of fishing associations under the Varde Stream Association, and the associations' fishing permit buyers and riparian owners.

It is allowed to catch and bring home a quota of 235 salmon from Salmon Water A. The quota is divided in 2 groups, one of 125 for salmon \leq 75 cm, and one of 110 for salmon $>$ 75 cm.

5 salmon can be caught and brought home on Salmon Water B. This quota is for salmon $>$ 40 cm.

Salmon Water A:

- The Grindsted stream (Grindsted Å) from the damming at Utoft fish farm and downstream to the mouth in the Wadden Sea (Vadehavet)
- The Ansager stream (Ansager Å) from the damming at Krogager fish farm and downstream to the mouth in the Wadden Sea (Vadehavet)

Salmon Water B:

- The parts of the Varde Stream not covered in the above.



Følgende skal overholdes af såvel foreningsmedlemmer, døgnkortkøbere og lodsejere:

1. Der må kun hjemtages 1 laks pr. medlem, døgnkortkøber og lodsejer i 2018. Fangstrapporten skal indsendes straks, og fiskens præcise længde i cm skal oplyses ved indsendelse af fangstrapporten. Desuden skal af hensyn til Fiskeristyrelsen oplyses om fiskerens for- og efternavn, adresse, fangst dato, laksens køn, om den er finneklippet samt fangststed (zone).
2. Indsendelse skal ske senest kl 24:00 samme dag laksen er hjemtaget eller genudsat! Indberetning af hjemtaget laks sker elektronisk på varde-sportsfiskerforening.dk/registrer-fangst/. Ved laks fanget på laksevand B oplyses fangststed under bemærkninger.
3. Genudsatte laks skal ligesom hjemtagne laks indberettes elektronisk. Der henstilles til at genudsatte laks håndteres så skånsomt som muligt. Indberetning af genudsatte laks sker elektronisk på varde-sportsfiskerforening.dk/registrer-fangst/.
4. Husk mindstemål for laks er 40 cm.

Varde Å Sammenslutningen

1. Ifølge tilladelsen til hjemtagelse af laks, skal der meldes stop for hjemtagelse af laks, når der på Laksevand A er hjemtaget 123 laks \leq 75 cm, og når der hjemtaget 108 laks $>$ 75 cm.
På Laksevand B skal der meldes stop, når der er hjemtaget 4-5 laks.
2. I 2018 er 5% af kvoten tildelt Nørholm med 6 laks \leq 75 cm og 6 laks $>$ 75 cm.
Minimum 10 % af kvoten er reserveret zonerne 3, 4 og 5 med 13 laks \leq 75 cm og 11 laks $>$ 75 cm.
1 laks $>$ 75 cm er tildelt lodsejer Bjarke Christensen.
3. Varde Å er inddelt i flg. zoner:
Zone 1 er fra Nørholm og til åens udløb i Vadehavet.
Zone 2 er fra sammenløbet af Grindsted Å og Ansager Å til nedstrøms Nørholm.
Zone 3 er Ansager Å fra Krogager Dambrug til sammenløbet med Grindsted Å.
Zone 4 er Grindsted Å fra broen ved Morsbøl Skolevej til sammenløbet med Ansager Å.
Zone 5 er Grindsted Å opstrøms broen ved Morsbøl Skolevej og Ansager Å opstrøms Krogager Dambrug.
Zone 6 er Holme Å.
4. Meldinger om laksestop på Laksevand A vil i 2018 ske på følgende vis:
Laksestop for laks \leq 75cm på Laksevand A (små laks):
A. Der meldes stop for hjemtagelse af laks på Nørholm, når der er hjemtaget 6 laks.
B. Der meldes stop for hjemtagelse af laks på zone 1-2, når der hjemtaget 110 laks på alle zoner.
C. Der meldes totalt stop for hjemtagelse af laks på zonerne 1-5, når der er hjemtaget 123 laks.
Laksestop for laks $>$ 75cm på Laksevand A (store laks):
A. Der meldes stop for hjemtagelse af laks på Nørholm, når der er hjemtaget 6 laks.
B. Der meldes stop for hjemtagelse af laks for Bjarke Christensen, når der er hjemtaget 1 laks.
C. Der meldes stop for hjemtagelse af laks på zone 1-2, når der hjemtaget 97 laks på alle zoner.
D. Der meldes totalt stop for hjemtagelse af laks på zonerne 1-5, når der er hjemtaget 108 laks.
5. **Laksestop for laks $>$ 40cm på Laksevand B:**
A. Der meldes stop for hjemtagelse af laks på Laksevand B, når der er hjemtaget 4-5 laks.
6. I perioden fra d. 16. april til og med d. 31. oktober 2018 må der hjemtages laks – forudsat, at der ikke er meldt stop for laksefiskeriet.
7. Medlemmer, døgnkortkøbere og lodsejere er, forud for udøvelse af fiskeri, forpligtet til at orientere sig om evt. laksestop, hvilket bekendtgøres på Varde Sportsfiskerforenings hjemmeside: varde-sportsfiskerforening.dk, www.sportsfiskeren.dk og via dagspressen m.m.
8. Hvem har tilladelse til hjemtagelse af laks:
A. Medlemmer i foreninger, der er medlem af Varde Å Sammenslutningen.
B. Fiskere, der har købt døgnkort hos en af Varde Å Sammenslutningens foreninger.
C. Lodsejere med lodsejerkort, der har udlejet fiskevand til en af de foreninger, der er medlem af Varde Å Sammenslutningen.
D. Lodsejere med eget fiskevand, der er medlem af Varde Å Sammenslutningen.
9. Hvert medlem, døgnkortkøber eller lodsejer må max. hjemtage 1 laks hvert år fra Varde Å-systemet i ovennævnte periode – eller indtil der meldes stop for hjemtagelse af laks.
10. Uanset, hvor mange døgnkort den enkelte lystfisker måtte have købt i årets løb, må denne kun hjemtage 1 laks.
11. Et medlemskab i en forening giver kun tilladelse til hjemtagelse af 1 laks – dette gælder også i forbindelse med et medlemskab, der måtte omfatte ægtefælle/samlever samt børn under 12 år.
12. Man kan ikke ved en kombination af flere medlemskaber, køb af døgnkort eller som lodsejer "købe" rettighed til hjemtagelse af mere end 1 laks fra Varde Å-systemet.
13. Den, der har fanget laksen, har dermed også en personlig forpligtelse til at indberette fangsten eller evt. foretage genudsætning. Fangst af laks kan ikke "overdrages" til anden person.
14. Når man har hjemtaget 1 laks, skal evt. fangst af yderligere laks altid straks genudsættes – helst uden, at laksen tages op af vandet. Kan krogen ikke frigøres, klippes linen. Kravet om genudsætning er, uanset laksens tilstand, ufravigeligt, hvilket fremgår af Fiskeristyrelsens ordvalg om, at fredede fisk skal genudsættes " så vidt muligt levende".
15. Vore lodsejere er omfattet af samme regler som lystfiskerne og må i alt også kun hjemtage 1 laks - uanset om denne evt. har mere end 1 lodsejerkort.
16. Hjemtagne og genudsatte laks skal senest kl 24:00 samme dag laksen er hjemtaget eller genudsat indrapporteres. Indrapporteringen sker elektronisk på varde-sportsfiskerforening.dk/registrer-fangst/.
17. Hjemtages en død laks fundet ved/i åen skal denne indrapporteres og retten til hjemtagelse af 1 laks er dermed opbrugt.
18. Overtrædelse af ovennævnte bestemmelser vil medføre karantæne i resten af indeværende sæson samt den kommende sæson og ved gentagen overtrædelse vil dette medføre karantæne på ubestemt tid.
19. Ved overtrædelse af de gældende bestemmelser er Varde Å Sammenslutningen forpligtiget til at foretage indberetning til Fiskeristyrelsen.

Særlige regler gældende for fiskeri i 2018.

I 2018 er der som følge af bekendtgørelse nr. 1420 af 12. december 2013 "Bekendtgørelse om særlige fiskeriregler og fredningsbælter i Vadehavet og i visse sydjyske vandløb" nogle specifikke regler som skal overholdes.

Reglerne er følgende:

§ 2 stk. 6. Det er ikke tilladt at fiske med rejer og rogn som agn.

§ 2 stk. 7. Der må kun anvendes én krog på linen. Krogen må være en enkeltkrog, dobbeltkrog eller trekrog.

§ 2 stk. 8. Det er ikke tilladt at anvende modhager på krogen, jf. dog § 2 stk. 9.

§ 2 stk. 9. ~~Fiskeri med naturligt agn eller agn med duftstoffer er kun tilladt på cirkelkroge uden modhager.~~ Dog må der ved anvendelse af agn benyttes andre krogtyper med modhager, når der fiskes med en enkeltkrog i krogstørrelse nr. 12 eller en enkeltkrog, der er mindre. Kroggabets på enkeltkroge med modhager må højst være 6 mm målt fra krogspids og vinkelret ind på krogskafte.

§ 2 stk. 10. Uanset stk. 1 og 2 er fiskeri i søer, som er en del af vandsystemerne, tilladt hele året og stk. 7-9 gælder ikke i søer, som er en del af vandsystemerne.



Folgende Richtlinien müssen von Vereinsmitgliedern, Tageskartenhaltern und Anliegern, eingehalten werden:

1. Es darf nur 1 Lachs pro Mitglied, Tageskartenhalter oder Anlieger heimgebracht werden in 2018. Der Fang-report muß sofort eingeschickt werden und die genaue Länge in cm angegeben werden. Von behördlicher Seite werden ausserdem erfordert: Vor- und Nachname des Anglers, Adresse, Fangdatum, Geschlecht des Lachses, ob der Lachs Fin-geschoren ist, sowie Fangort (Zone).
2. Die Berichterstattung muss spätestens um 24:00 Uhr am selben Tag erfolgen, an dem der Lachs entnommen oder erneut ausgegeben wird!! Heimgebrachter Lachs muß elektronisch registriert werden auf: varde-sportsfiskerforening.dk/registrer-fangst/.
3. Wiederausgesetzter Lachs muß, wie heimgebrachter Lachs, elektronisch registriert werden auf: <http://varde-sportsfiskerforening.dk/registrer-fangst/>. Es wird dazu aufgefordert den Lachs beim Wiederaussetzen so schonend wie möglich zu behandeln.
4. Nicht vergessen – Mindestmass für Lachs ist 40 cm.

Die Gemeinschaft der Varde Au Vereine

1. Die Genehmigung für Lachse nach Hause zu bringen behauptet, dass ein Stop für Heimbringung des Lachses bemeldet werden müssen.
In Lachswasser A ist der Stop bemeldet, wenn 123 Lachs ≤ 75 cm und 108 Lachs > 75 cm heimgebracht sind.
In Lachswasser B ist der Stop bemeldet, wenn 4 Lachs > 40 cm heimgebracht sind.
2. In 2018 sind 5% der Quote für Nørholm reserviert. In 2018 6 Lachse ≤ 75 cm und 6 Lachse > 75 cm. Minimum 10% der Quote sind für die Zonen 3-5 reserviert. In 2018 13 Lachse ≤ 75 cm und 11 Lachse > 75 cm. 1 Lachs > 75 cm ist vor Anlieger Bjarke Christensen reserviert.
3. Die Zonen im Varde-Au System ist folgenden:
Zone 1 ist von Nørholm bis zum Auslauf der Au in Ho Bucht.
Zone 2 ist vom Zusammenlauf der Grindsted Au und der Ansager Au und Abstrom bis Nørholm.
Zone 3 ist Ansager Au von der Aufstimmung bei Fischzucht im Kroager und Abstrom bis zum Zusammenlauf mit Grindsted Au.
Zone 4 ist Grindsted Au von Brücke bei Morsbøl Skolevej und Abstrom bis zum Zusammenlauf mit Ansager Au.
Zone 5 ist Grindsted Au stromauf von der Brücke bei Morsbøl Skolevej und Ansager Au stromauf von Krogager Fischzucht.
Zone 6 ist Holme Au.
4. Meldungen betreffend Heimbringungs-stop für die Lachswasser A werden in 2018 auf folgende Weise erfolgen:
Angel-stop ≤ 75 cm, Lachswasser A (kleine Lachse):
A. Heimbringungs-stop für Lachse auf Nørholm erfolgt, wenn 6 Lachse heimgebracht worden sind.
B. Heimbringungs-stop für Lachse in Zone 1-2 erfolgt, wenn 110 Lachse heimgebracht worden sind in allen Zonen.
C. Kompletter Heimbringungs-stop für Lachse in Zone 1-5 erfolgt, wenn 123 Lachse heimgebracht worden sind.
Angel-stop für Lachs > 75 cm, Lachswasser A (Grosse Lachse):
A. Heimbringungs-stop für Lachse auf Nørholm erfolgt, wenn 6 Lachse heimgebracht worden sind.
B. Heimbringungs-stop für Lachse für Bjarke Christensen erfolgt wenn 1 Lachs heimgebracht wird.
C. Heimbringungs-stop für Lachse in Zone 1-2 erfolgt, wenn 97 Lachse heimgebracht worden sind in allen Zonen.
D. Kompletter Heimbringungs-stop für Lachse in Zone 1-5 erfolgt, wenn 108 Lachse heimgebracht worden sind.
5. **Angel-stop für Lachs > 40 cm, Lachswasser B:**
A. Heimbringungs-stop für Lachs auf Lachswasser B erfolgt, wenn 4-5 Lachse heimgebracht worden sind.
6. Im Zeitraum vom 16. April bis einschließlich 31. Oktober 2018 darf der Lachs heimgebracht werden – unter der Voraussetzung, dass die erlaubte Fangquote nicht erreicht worden ist.
7. Die Mitglieder, Tageskartenhalter und Anlieger sind verpflichtet, sich über eine Heimbringungs-stop zu informieren vor dem Beginn des Fischfangs. Heimbringungs-stop ist auf varde-sportsfiskerforening.dk, www.sportsfiskeren.dk und in der Presse berichtet
8. Unten angeführte Personen haben das Recht Lachs zu fangen:
A. Mitglieder eines Vereins in der Gemeinschaft der Varde-Au Vereine.
B. Angler, die eine Tageskarte durch einen Verein erwerben, der Mitglied der Gemeinschaft der Varde-Au Vereine ist.
C. Anlieger, die Angelgewässern an einen Verein vermietet haben, der Mitglied der Gemeinschaft der Varde Au Vereine ist.
D. Anlieger mit eigenen Angelgewässern, der Mitglied der Gemeinschaft der Varde Au Vereine sind.
9. Mitglieder, Tageskartenhalter und Anlieger dürfen jeweils maximal 1 Lachs pro Jahr heimbringen, im obengenannten Zeitraum – oder bis "Lachsen-stop" gemeldet worden ist.
10. Unabhängig von der Anzahl von Tageskarten, die der einzelne Angler im Laufe des Jahres gekauft hat, darf jeder Angler nur 1 Lachs heimbringen.
11. Eine Mitgliedschaft in einem Verein gibt dem Angler das Recht 1 Lachs pro Jahr heimzubringen. Dieses gilt auch bei einer Mitgliedschaft, die Ehepartner/Zusammenlebende und deren Kinder unter 12 Jahren einschließt.
12. Man kann nicht, durch eine Kombination von mehreren Mitgliedschaften, Ankauf von Tageskarten oder als Anlieger, die Erlaubnis "erkaufen" mehr als 1 Lachs pro Jahr, aus dem Varde Au System, heimzunehmen.
13. Die Person, die den Lachs gefangen hat, ist damit auch persönlich dazu verpflichtet den Fang registrieren zu lassen, oder eventuell den Lachs wieder auszusetzen. Der Fang eines Lachs kann nicht auf andere Personen übertragen werden.
14. Wenn eine Person ihre Fangquote von 1 Lachs erreicht hat, müssen weitere gefangene Lachse unverzüglich wieder ausgesetzt werden, am besten ohne den Lachs aus dem Wasser zu nehmen. Kann der Haken nicht freigemacht werden, muss die Angelschnur durchtrennt werden. Die Forderung des Wiederaussetzens ist, ungeachtet des Zustandes vom jeweiligen Lachs, unabdingbar. Dieses geht in der Wortwahl des Fischereidirektorates hervor, den Lachs "soweit möglich - lebendig" wieder auszusetzen.
15. Alle Anlieger unterliegen den gleichen Regeln wie die Angler, und dürfen auch nur 1 Lachs pro Jahr heimbringen – ohne Rücksicht auf die Anzahl der Anliegerkarten.
16. Heimgebrachte und wieder ausgesetzte Lachse muss spätestens um 24:00 Uhr am selben Tag gemeldet werden, an dem der Lachs entnommen oder erneut ausgegeben wird. Die Registrierung verläuft elektronisch auf varde-sportsfiskerforening.dk/registrer-fangst/.
17. Wird ein totgefundener Lachs in/bei der Au heimgebracht muß dieser einrapportiert werden, und das Recht zur Heimnahme von 1 Lachs ist damit verbraucht.

18. Die Missachtung der obengenannten Vorschriften, wird mit einer Quarantäne für die restliche Saison, sowie der folgenden Saison geahndet. Wiederholte Missachtung wird mit einer Quarantäne auf unbestimmte Zeit geahndet..
19. Bei Missachtung der geltenden Vorschriften ist die Gemeinschaft der Varde-Au Vereine dazu verpflichtet dem Fischereidirektorat dieses zu melden.

Besondere Regeln geltend für das Angeln in 2018

In 2018 müssen, als Folge neuer Gesetzgebung (Bekanntmachung Nr. 1420 vom 12. Dezember 2013), bestimmte Regeln für das Angeln im Varde-Au System eingehalten werden.

Die Regeln sind wie folgt

§ 2, Stk.6: Angeln mit Garnele und Rogen als Köder ist nicht erlaubt.

§ 2, Stk.7: Es darf nur mit einem Haken an der Schnur geangelt werden. Der Haken darf ein Einzel-, Doppel- og Drillingshaken sein.

§ 2, Stk.8: Widerhaken sind nicht erlaubt, siehe jedoch § 2 Stk. 9.

§ 2, Stk.9: ~~Das Angeln mit natürlichem Köder oder Köder mit Duftstoffen ist nur erlaubt mit Zirkelhaken ohne Widerhaken.~~ Jedoch dürfen andere Haken-Typen mit Widerhaken für Köder benutzt werden, wenn mit Einzel-Haken in Grösse 12 oder kleiner geangelt wird. Die "Haken-öffnung" bei Einzel-haken mit Wider-haken darf höchstens 6mm betragen – gemessen von der Haken-spitze und Winkelrecht bis zum Haken-stiel

§ 2, Stk.10 Stk.7-9 gelten nicht in Seen, die Teil des Gewässersystems sind.



Members, fishing permit buyers and riparian owners must respect the following rules:

1. It is only allowed to catch one salmon per member, fishing permit buyer and riparian owner in 2018. Catch reports must be submitted immediately, and the exact length of the salmon in centimetres must be stated in the catch report. According to the Danish AgriFish Agency, the angler must state first and last names, address, date of the catch, gender of the salmon, whether the fins were trimmed and location of the catch (zone).
2. Submission must be made no later than 24:00 on the same day the salmon is taken or reissued!! Reporting of salmon catches are made electronically on: varde-sportsfiskerforening.dk/registrer-fangst/.
3. Released salmon as well as caught salmon must be reported electronically. It is requested that salmon that will be released are treated as gently as possible. Reporting of released salmon is done electronically on: varde-sportsfiskerforening.dk/registrer-fangst/.
4. Please remember that the minimum size limit for salmon is 40 cm.

The Varde Stream Association

1. According to the permission to bring home salmon, fishing (bringing home salmon) will be suspended when 123 salmon ≤ 75 cm and also when 108 salmon > 75 cm have been reported caught and killed.
2. In 2018 5% of the quota are reserved for Nørholm, in total 6 salmon ≤ 75 cm and 6 salmon > 75 cm. Minimum 10% of the quota are reserved for the zones 3, 4, and 5, in total 13 salmon ≤ 75 cm and 11 salmon > 75 cm. 1 salmon is reserved for riparian owner Bjarke Christensen
3. The different Zones of the Varde Stream System are defined as:
Zone 1: From Nørholm to the mouth of the stream in Ho Bugt.
Zone 2: From the confluence of Grindsted stream and Ansager stream and downstream to Nørholm.
Zone 3: Ansager stream from the fish farm at Kroager downstream to the confluence with Grindsted stream.
Zone 4: Grindsted stream from the bridge at Morsbøl Skolevej and downstream to the confluence with Ansager stream.
Zone 5: Grindsted stream from the bridge at Morsbøl Skolevej and upstream as well as Ansager stream from the fish farm at Kroager and upstream.
Zone 6: Holme stream.
4. Procedures for introduction of suspension of salmon fishing (bringing home salmon) in 2018 on Salmon Water A:
Salmon ≤ 75 cm, Salmon Water A (small salmon):
A. Salmon fishing is suspended at Nørholm once 6 salmon have been caught.
B. Salmon fishing is suspended in zones 1-2 once 110 salmon have been caught in all zones.
C. Salmon fishing is fully suspended once in zones 1-5 once 123 salmon have been caught.
Salmon > 75 cm, Salmon Water A (large salmon):
A. Salmon fishing is suspended at Nørholm once 6 salmon have been caught.
B. Salmon fishing is suspended for Bjarke Christensen once 1 salmon has been caught.
C. Salmon fishing is suspended in zones 1-2 once 97 salmon have been caught in all zones.
D. Salmon fishing is fully suspended once in zones 1-5 once 108 salmon have been caught.
5. **Salmon > 40 cm, Salmon Water B:**
A. Salmon fishing is suspended on Salmon Water B once 4-5 salmon have been caught.
6. From April 16 until and including October 31, 2018, salmon may be caught – on the condition that salmon fishing has not been suspended.
7. Members, fishing permit buyers and riparian owners are obliged to keep updated on a possible suspension prior to fishing. A possible suspension will be announced on the Varde Anglers' Association's website www.varde-sportsfiskerforening.dk, www.sportsfiskeren.dk and via newspapers etc.
8. Who is allowed to catch salmon:
A. Members of associations connected to the Varde Stream Association.
B. Anglers holding fishing permits purchased through an association which is a member of the Varde Stream Association.
C. Riparian owners who have rented fishing water to an association which is a member of the Varde Stream Association.
D. Riparian owners with private fishing waters who are members of the Varde Stream Association.
9. Each member, fishing permit purchaser or riparian owner is allowed to catch one salmon every year from the Varde Stream System during the period of time stated above – or until salmon catching has been suspended.
10. Regardless of the number of fishing permits purchased by a single angler within a year, only one salmon may be caught.
11. Members of an association are only entitled to catch one salmon – this also applies to memberships which include spouse/cohabiter and children under 12 years of age.
12. It is not possible to gain permission to catch more than one salmon from the Varde Stream System by combining several memberships, purchases of one day fishing licenses or, as a riparian owner, "buying" the right to catch more than one salmon in the Varde Stream System.
13. The person who catches the salmon is therefore personally obliged to report the catch or perform a possible release. Salmon catches cannot be transferred to another person.
14. When one salmon has been caught, all further salmon must be released – preferably without removing the salmon from the water and, for instance, by cutting the fishing line. The demand for release is indispensable regardless of the condition of the salmon. The directorate for Fisheries clarifies this by stating that whenever possible, preserved species of fish must be released alive.
15. Riparian owners are subject to the same rules as anglers and may also catch only one salmon – regardless of the number of plots he owns.
16. Released salmon as well as caught salmon must be reported electronically. No later than 24:00 on the day of the catch. The reporting is done electronically on: varde-sportsfiskerforening.dk/registrer-fangst/.
17. If a person catches a dead salmon by/in the stream, this must be reported and the right to catch 1 salmon is thereby spent.
18. Breach of these rules will result in a ban for the remaining of the season and for the coming season. Repeated breach will lead to an indefinite ban.
19. The Varde Stream Association is obliged to report any breaches of the above regulation to the Directorate for Fisheries.

Special rules applying to fishing in 2018

In 2018, Executive Order No. 1420, 12 December 2013: "Executive order on special fishing regulations and conservation zones in the Wadden Sea and in some South Jutlandic streams" laid down specific rules that must be observed when fishing in the Varde Stream System.

The rules are as follows:

§2, 6: It is not allowed to fish with shrimp and roe as bait.

§2, 7: Only one hook on the fishing line is allowed. The hook must be a single hook, double hook or treble hook.

§2, 8: It is not allowed to use barbed hooks, unless cf. § 2, 9.

§2, 9: ~~Fishing with natural bait or scented bait is only allowed on circle hooks without barbs.~~ However, when fishing with bait, it is allowed to use other types of hooks with barbs, provided that it is a single hook in hook size #12 or a single hook which is smaller. The gap of the hook on single hooks with barbs must not measure more than 6 mm measured from the tip of the hook and perpendicular on the shaft of the hook.

§2, 10: Subsections 7-9 do not apply to lakes which are part of the water system.